



AfricaRice

FRENCH VERSION ON PAGE 4

JOB ANNOUNCEMENT

Gender and development expert-Consultant

Ref: CONS/DR4D/2025/68

The Africa Rice Center (AfricaRice) is seeking a highly qualified **Gender and development expert Consultant** who will be Home-based. S/He will work under the supervision of Rice Value Chain Expert and Gender Focal Point.

About AfricaRice

The Africa Rice Center (AfricaRice) is a leading pan-African rice research organization committed to improving livelihoods in Africa through strong science and effective partnerships. AfricaRice is a CGIAR Research Center. It is also an intergovernmental association of 28 African member countries, with headquarters in Côte d'Ivoire.

Position purpose

The Gender and development expert consultant with expertise in impact assessment methodology integrating qualitative approaches.

Position responsibilities

The duties and responsibilities of the Gender and development expert will include the following key interventions:

- review approaches to assessing impact of gender-responsive social-technical innovations including definitions, components and criteria for qualification for the different types of innovations in terms of gender-responsiveness
- develop a protocol for design gender-responsive social-technical innovations that will enable a mixed method approach of impact assessment of the bundled treatment and its components on the key indicators of empowerment, resilience and the indicators of productivity and cost efficiency
- develop metrics for monitoring gender inclusion
- develop a model for assessing the cost effectiveness of STIBs

Africa Rice Center – Centre du riz pour l'Afrique

Address/Adresse
01 BP 4029 Abidjan 01, Côte
d'Ivoire
01 BP 2551 Bouaké 01, Côte
d'Ivoire

Telephone/Téléphone
+225 22 48 09 10
+225 22 48 09 20

Fax/ Télécopieur
+225 22 44 26 29
+225 31 63 25 78

E-mail/Courrier électronique
AfricaRice@cgiar.org

Web Site / Site Internet
www.africaRice.org

Qualifications/Selection Criteria

- **Education:** PhD in Development Economics, Agricultural Economics or related with strong competencies for gender research and agricultural development.

Work experience and key competencies required:

- Work experience in gender integration within agricultural projects
- Demonstrated evidence of competences and skills in impact assessment and qualitative studies

Languages

- Fluency in English or French with a good working knowledge of the other language.

Terms and Conditions

- AfricaRice provides an attractive salary and benefits package and a collegial and gender-sensitive work environment.
- The initial appointment is a contract role for three month (3) with the possibility for renewal based on performance and availability of funding.

How to apply

1. To apply, click on the following link: <https://jobs.africarice.org/>
2. Create an account if you are a new user, if not log on with your credentials to access active vacancies select **“Gender and development expert-Consultant”**
3. Follow the step by step application procedure.

Our recruitment platform has been updated. In order to stay informed of vacancies, we invite you to create your account on this new platform.

Only online applications will be considered *(If you encounter any technical issue on the career site during your application, or you are prevented to proceed with your application until its final completion: Please kindly revert to us along with the screenshot of the issue through this email: africariceHR@cgiar.org). Applications are not allowed through this email.*

Not later than **November 10th 2025**

*AfricaRice promotes equal opportunities and believes that the diversity of its staff contributes to excellence.
We thank all candidates, but only shortlisted candidates will be contacted. For more information on
AfricaRice, please visit our website at: www.AfricaRice.org*



AfricaRice

AVIS DE VACANCE DE POSTE

Expert(e) en genre et développement - Consultant(e)

Ref: CONS/DR4D/2025/68

Le Centre du riz pour l'Afrique (AfricaRice) recrute un (e) **Expert(e) en genre et développement - Consultant(e)** qualifié qui sera Basé à domicile. Il/elle travaillera sous la supervision de l'Experte chaîne de valeur riz et point focal genre.

À propos d'AfricaRice

Le Centre du riz pour l'Afrique (AfricaRice) est une organisation de recherche panafricaine leader œuvrant pour l'amélioration des moyens d'existence en Afrique par des activités scientifiques et des partenariats efficaces. AfricaRice est un Centre de recherche du CGIAR. AfricaRice est aussi une association intergouvernementale de 28 pays membres africains, qui a son siège en Côte d'Ivoire.

Objectif du poste

L'expert(e) en genre et développement - Consultant(e) doit avoir une expertise en méthodologie d'évaluation d'impact intégrant des approches qualitatives.

Principales responsabilités

Les tâches et responsabilités de l'expert(e) en genre et développement - Consultant(e) comprendront les interventions clés suivantes :

- Passer en revue les approches permettant d'évaluer l'impact des innovations sociotechniques tenant compte de la dimension genre, y compris les définitions, les composantes et les critères de qualification des différents types d'innovations en termes de prise en compte de la dimension de genre.
- Élaborer un protocole pour la mise au point d'innovations sociotechniques tenant compte des questions de genre, qui permettra une approche mixte de l'évaluation de l'impact du traitement combiné et de ses composantes sur les indicateurs clés de l'autonomisation, de la résilience et les indicateurs de productivité et de rentabilité.
- Élaborer des indicateurs pour suivre l'intégration de la dimension genre.

- Élaborer un modèle d'évaluation de la rentabilité des STIB.

Qualifications / critères de sélection

- **Qualifications:** Doctorat en économie du développement, en économie agricole ou dans un domaine connexe, avec de solides compétences en matière de recherche sur le genre et de développement agricole.

Expérience professionnelle et compétences clés :

- Expérience professionnelle dans l'intégration de la dimension genre dans les projets agricoles.

Langues

- Maîtrise de l'anglais ou du français, avec une bonne connaissance pratique de l'autre langue.

Termes et conditions

- AfricaRice offre un salaire et des avantages attrayants ainsi qu'un environnement de travail collégial et sensible au genre.
- Le contrat initial est d'une durée de trois (3) mois avec possibilité de renouvellement en fonction de la performance et de la disponibilité des fonds.

Comment faire acte de candidature

1. Pour faire acte de candidature, veuillez cliquer sur le lien suivant : <https://jobs.africarice.org/>
2. Cliquer sur l'intitulé de poste « **Expert(e) en genre et développement - Consultant(e)** »
3. Suivre les procédures de candidature étape par étape.

Notre plateforme de recrutement a été actualisé. Afin de rester informé des vacances de poste, nous vous invitons à créer votre compte sur cette nouvelle plateforme.

Seules les candidatures en ligne seront prises en compte (***Si vous rencontrez un problème technique sur le site de carrière pendant que vous soumettez votre candidature, ou si vous ne pouvez pour des raisons techniques terminer le processus, merci de bien vouloir nous adresser un courriel avec une capture d'écran des problèmes rencontrés à l'adresse suivante : africariceHR@cgiar.org). Les candidatures ne sont pas recevables par ce courriel.***

Les candidatures sont recevables jusqu'au **10 novembre 2025**

AfricaRice favorise l'égalité des chances et est convaincu que la diversité de son personnel contribue à l'excellence. Nous remercions tou(te)s les candidat(e)s mais seuls les candidat(e)s présélectionné(e)s seront contacté(e)s. Pour de plus amples informations sur AfricaRice, veuillez visiter notre site web à :

www.AfricaRice.org



AfricaRice